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SEDLČANY Zatímco v loň-
ském roce se z důvodu 
proticovidových opatře-
ní objevili v ulicích města 
tři králové skutečně „jen 
na skok“, letos se už opět 
rozběhli do všech jeho 
koutů a mohli navštěvovat 
i domácnosti. Tříkrálovou 
sbírku opět pořádala Řím-
skokatolická farnost Sedl-
čany pod záštitou Charity 
ČR, a do kostýmů tří králů 
se v pátek 6. ledna většinou 
oblékli členové sedlčan-
ského turistického oddílu 
mládeže Jeleni, kteří mají 

VYSOKÝ CHLUMEC Ve stře-
du 4. ledna byla část obce 
bez vody. Přerušení do-
dávky trvalo od 9 do 13 
hodin a jeho příčinou byla 
porucha vodovodního 
řadu. Problém zazname-
nali lidé od místní části 
Víska přes náves směrem 
na Hrabří. Náhradní záso-
bování pitnou vodou zajiš-
těno nebylo.

„Během vánočních svát-

ků byla provozovatelem 

vodovodu společnosti 1. 

SČV pozorována zvýšená 

spotřeba vody z místního 

vodovodu, která naznačo-

vala možný únik. Na zákla-

dě této skutečnosti provo-

zovatel provedl postupný 

monitoring vodovodní sítě 

za účelem odhalení zá-

vady. Uzavíral postupně 

jednotlivé větve vodovodu 

a pozoroval případné za-

stavení úbytku vody z vodo-

jemu. Tímto způsobem byla 

odhalena závada na řadu 

ve směru z návsi na Hrabří. 

Závada byla během dopo-

ledne provozovatelem od-

straněna,“ popsal situaci 
starosta Jiří Svatek.

Olga Trachtová 

Hadáčková

REGION V prvním lednovém týdnu jsme položili starostkám 
a starostům regionu tři otázky v novoroční anketě. 
1. S jakými osobními očekáváními jdete do roku 2023?

2. Kterou událost, investici ap. považujete v tomto 

roce za nejvýznamnější pro vaši obec/město?

3. Jak hodnotíte práci dosluhujícího prezidenta Milo-

še Zemana? Co očekáváte od nové hlavy státu?

Zde přinášíme odpovědi starostů, kteří se do ankety 

zapojili.

A N K E T A

Novoroční 
starostenská anketa

SEDLČANY, KOSOVA HORA 

První letošní ohnisko vyso-
ce patogenní nákazy drů-
beže se objevilo na velko-
farmě DRUHAZ v Kosově 
Hoře u Sedlčan. Chovatelé 
nahlásili úhyn desítek krůt 

a následně události nabra-
ly rychlý sled. 

„Veterinární inspektoři 

na místě uskutečnili šetření, 

nařídili mimořádná vete-

rinární opatření a odeslali 

vzorky k vyšetření do Stát-

SEDLČANY Pokud jste to 
nezažili, tak je to pokaždé 
první sobotu po Novém 
roce, kdy je pravidelně ver-
nisáž FotoFlegmatiků, jed-
noho z klubů při knihovně. 
Přijde nejvíc lidí, je nejvíc 
hudby a nejvíc občerst-
vení. Je nejvíc společné 
radosti a smíchu. Přijdou 
rodiny i s dětmi a přátelé 
těch, kteří tu žijí mezi námi 
a fotografují. Někdy to děla-
jí nenápadně, často o nich 
mnozí ani nevíme, že se 
po léta fotografi i věnují. 
A že mají dokonce odvahu 
vystavovat.

A tak v sobotu 7. ledna 
doprovází vernisáž v na-
rvané knihovně už tradič-

Ptačí chřipka udeřila 
na Sedlčansku ve velkém: 
na farmě v Kosově Hoře 
zasáhla velkochov

ního veterinárního ústavu, 

které následně potvrdilo pta-

čí chřipku H5N1,“ popsala 
případ na samém počátku 
Státní veterinární správa. 
K potvrzení nákazy mezi 

Lidé byli dopoledne bez vody

Tři králové 
se činili, 
a nevadilo, že 
občas vyrazili 
do ulic jenom 
dva

Na místě samotném řídili likvidaci hasiči ve spolupráci s veterináři.

Když sedlčanská 
knihovna praská 
ve švech

ně kapela První káva, stoly 
se prohýbají pod dobrota-
mi, které připravily knihov-
nice, a mezi doprovodným 
slovem se proplétají rtu-
ťovitě děti. Blanka Taube-
rová trpělivě zve k pozor-
nosti – jednou hosty, pak 
fotografy a taky třeba kape-
lu – to aby mezi ostatními 
skladbami zaznělo i „...co 
je to štěstí...“. Martin Ze-
mánek klade s humorem 
vzdělávací otázky pro pub-
likum, aranžuje se tradiční 
společné foto vystavují-
cích, tentokrát deseti členů 
klubu. Cvakají spouště 
spousty fotoaparátů.

Tradiční témata fotografů 

Pokračování na straně 3

Pokračování na straně 4 Pokračování na straně 5

Pokračování na straně 2
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současného prezidenta.
Od nové hlavy státu 

bych očekával slušné vy-
stupování, pozitivní repre-
zentaci naší české vlasti 
i celého národa v zahraničí 
a aktivní spolupráci s vlá-
dou i parlamentem.

Dále bych očekával 
nebo bych si spíše přál, 
aby nová hlava státu spojo-
vala národ, aby se jednalo 
o prezidenta či prezident-
ku všech našich občanů.

Martin Krameš 
Kosova Hora

1. Bohužel s očekáváním 
zdražení téměř všech komo-

dit a služeb, a přáním pevné-
ho zdraví a rodinné pohody.

2. Ze všech zamýšle-
ných investičních akcí 
letošního roku považuji 
za velice důležité dokon-
čení intenzifi kace čistírny 
odpadních vod v Kosově 
Hoře, která umožní připo-
jení nových rozvojových 
lokalit v obci.

3. Výsledky práce doslu-
hujícího prezidenta Miloše 
Zemana a dopady jeho pů-
sobení do již tak rozdělené 
společnosti hodnotím ne-
gativně a s velkým zklamá-
ním. Od nové hlavy státu 
bych si moc přál, abychom 
se dočkali všeho, čeho se 
nám u stávajícího prezi-
denta nedostávalo –napří-
klad slušnost, úcta, respekt 
a reprezentace naší země.

Čestmír Sosnovec 
Nedrahovice

1. Věřím, že budeme mít 
lepšího nového prezidenta 
a Rusko ukončí okupaci 
Ukrajiny.

2. Dokončení rekon-
strukce Kulturního centra 
v Boru.

3. Dlouho úspěšně roz-
děloval obyvatele ČR, cho-

val se často jako hulvát 
a někdy na sebe upozorňo-
val zbytečnými vyjádření-
mi či postoji. Vítám změnu 
jeho postoje po zahájení 
okupace Ukrajiny Ruskem. 

Nový prezident by měl být, 
pokud možno, ve shodě 
s postoji a jednáním členů 
vlády, Sněmovny a Senátu 
– především v oblasti dlou-
hodobé zahraniční politiky 
a zájmů ČR. Měl by dělat 
to, co říká a nikoliv to, co 
se hodí, prostě a jednodu-
še nelhat a nepřekrucovat 
názory dle potřeby.

Pavel Pechač 
Osečany

1. Moje osobní očeká-
vání v roce 2023 je jít dále 
po cestě pokory, pomoci 
druhým, o což se sna-
žím jak v rámci obce, tak 
v osobním životě. Čekají 
mě radostné události v ro-
dině, která je pro mě vším, 
a těším se, že moje dcery 
nastoupí svoji novou ži-
votní cestu. To jsou moje 
nejdůležitější očekávání 
v tomto roce.

2. V loňském roce jsme 
získali stavební povolení 
pro uskutečnění rekon-
strukce a rozšíření vodovo-
du v Osečanech a nového 
vodovodu pro osadu Vel-
běhy, takže zahájení této 

akce je pro mě jasnou pri-
oritou. Dále se nám poda-
řilo na sklonku roku koupit 
starší zásahový automobil 
pro JSDH v Osečanech TA-

TRA 815 cisternu, kterou 
budeme muset repasovat 
a také bychom ji chtěli 
slavnostně požehnat.

3. Hodnotit prezidenta 
ani jiné politické osoby ne-
budu. Myslím si, že hodno-
cení a přínos každého pre-
zidenta, politika i každého 
z nás ukáže až čas a mnoh-
dy je to až v době kdy dané 
osoby již nejsou na tom-
to světě. A co očekávám 
od nové hlavy státu? Snad 
jediné, aby pozvedl prestiž 
České republiky v zahraničí.

Pavel Kubíček 
Petrovice

1. Než jsem se stal 
na podzim starostou, tak 
jsem dělal tesařinu. Teď 
nejčastěji sedím v kance-
láři, tak očekávám, že asi 
trochu přiberu.

2. Největší investicí 
v příštím roce bude ur-
čitě výstavba hasičárny 
ve Skoupém.

3. Miloši Zemanovi jsem 
dlouho odpouštěl jeho chy-

by a snad jsem mu i tak tro-
chu fandil. Změnilo se to, 
když mi moje žena, učitelka 
na ZŠ, vyprávěla, jak před 
ní žáci opakovali slovo k…a, 
s tím že to přeci říká prezi-
dent. Dále ve mně utkvěla 
kauza, kdy neudělil vyzna-
menání Jiřímu Bradymu. 
Tehdy jsem si uvědomil, že 
lže buď Miloš Zeman, nebo 
pan Brady, který k tomu ale 
nemá důvod. Práci Milo-
še Zemana tedy hodnotím 
hodně nízko. Od nového 
prezidenta očekávám, že 
nebude lhát.

Petr Červenka 
Prosenická Lhota

1. Do roku 2023 nemám 
konkrétní osobní očekává-
ní, nicméně mám takové 
přání, aby tento rok nebyl 

horší než ten předchozí. 
Co si pamatuji, vždy jsme 
si přáli, aby následující rok 
byl lepší než ten předcho-
zí, ale po zkušenostech 
z posledních dvou tří let 
bude opravdu stačit, když 
tento rok nebude horší.

2. V letošním roce dokon-
čujeme výstavbu čistírny 
odpadních vod, kanalizace, 
vodovodu a nového zdroje 

pitné vody s přivaděčem 
pro osady Prosenická Lhota 
a Prosenice, což je fi nančně 
nejnáročnější akce. Se spo-
lečností Cetin jsme se do-
hodli, že v rámci výstavby 
bezbariérových chodníků 
bude v jejich trase provede-
na pokládka optických kabe-
lů na internet a bude v Pro-
senické Lhotě a Prosenicích 
vybudována kompletní op-
tická síť. Dále pak budeme 
letos kolaudovat nově zre-
konstruovaný obecní rybník 
Velké sedlo a ve všech osa-
dách provedeme také rekon-
strukci veřejného osvětlení 
s výměnou všech svítidel 
za nová úsporná.

3. Co se týče doslu-
hujícího prezidenta, tak 
k tomu se nebudu vyjadřo-
vat. Od nového prezidenta 
očekávám, že tuto funkci 
bude vykonávat tak, abych 
se za něho nemusel stydět.

Ivan Janeček 
Sedlčany

1. Očekávání mohou 
být velmi rozsáhlá a někdy 
až nereálná, ale já bych si 
hlavně přál, aby již pomi-
nuly nepříjemnosti, které 
nás obklopují poslední 
dva roky. Pokud by se po-
dařilo přesvědčit všechny 
agresory na naší krásné 
planetě, aby složili zbra-
ně a místo toho pracovali 
pro dobro svých občanů, 
stabilizovala by se i situ-

Václav Vozábal 
Klučenice

1. Má osobní očekávání 
jsou teď velmi silně spjatá 
s prací a obcí. Rád bych 
společně s místostarostou 
i celým zastupitelstvem 
přispíval k rozvoji obce 
a dotáhl rozpracované pro-
jekty do zdárného konce.

2. V naší obci bude 
nejvýznamnější investicí 
v roce 2023 zasíťování po-
zemků pro výstavbu ro-
dinných domů. Dále je pro 
nás prioritní výstavba více-
účelového hřiště v Kluče-
nicích, oprava místních 
komunikací či revitalizace 
rybníku v Plané.

Co se týče událostí v naší 
obci, tak v roce 2023 plá-
nujeme mnoho kulturních 
akcí. Z těch nejbližších se 
jedná například o Myslivec-
ký či Sportovní ples v Kluče-
nicích nebo Staročeský 
bál v Kosobudech. Z nově 
plánovaných událostí bych 
rád zmínil i pouťovou zába-
vu, letní kino či autobusový 
zájezd pro občany. Jednou 

z významnějších a nejvíce 
navštěvovanou událostí 
naší obce budou i v tomto 
roce Klučenické slavnosti, 
které se uskuteční 29. čer-
vence. Na velké většině 
našich kulturních akcí se 
podílí Občanské sdružení 
obce Klučenice, Sbor dob-
rovolných hasičů a mnoho 
dalších dobrovolníků, na-
šich občanů.

3. Přiznávám, že bych 
si práci prezidenta zejmé-
na v posledních měsících 
a letech představoval 
trochu jinak. Na druhou 
stranu mohla být určitá 
neaktivita, a ne zrovna do-
konalá reprezentace státu, 
dána i zdravotním stavem 

A N K E T A

Novoroční starostenská anketa
Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

SEDLČANY  Pros incová 
schůzka seniorů v kultur-
ním domě, určená seniorům 
organizovaným v předcho-
zích letech v sedlčanském 
klubu důchodců i dalším 
dříve narozeným občanům, 
s největší pravděpodobnos-
tí nebyla na dlouhou dobu 
poslední. 

Řekla to redakci Věra 
Skálová, vedoucí Odboru 

sociálních věcí Městského 
úřadu Sedlčany, která nám 
sdělila: „Jsou již napláno-

vány termíny dalších schů-

zek pro seniory na první 

polovinu tohoto roku a na-

příklad v úterý 7. března by 

se měla v Kulturním domě 

Josefa Suka konat akce při 

příležitosti oslavy svátku 

jara, nebo také Mezinárod-

ního dne žen.“               -dav-

PETROVICE Mladí hasiči 
z SDH Kojetín se setkali 7. 
ledna se svými vedoucími 
při výroční schůzi pro děti 
a mládež v sále Obecního 
domu v Petrovicích. 

Trenér Dušan Šimeček 
vyzval v úvodu všechny 
přítomné k odevzdání 
výkresů a literární tvor-
by do předem avizované 

soutěže Požární ochrana 
očima dětí a mládeže. 
Po slavnostním zahájení 
si mladí hasiči prohlíželi 
kroniku, byli seznáme-
ni s výsledky loňského 
roku, přivítali nové čle-
ny a s lítostí přijali fakt, 
že pro trenéra Šimečka 
je tento rok v pozici ve-
doucího mladých hasičů 

poslední. Kvůli pracovní 
vytíženosti v pozici mís-
tostarosty Petrovic se 
s vedením mladých ha-
sičů a dětí po dlouhých 
úspěšných letech loučí. 

Ve vydařeném odpoled-
ni nechybělo občerstvení, 
o které se postarali další 
členové SDH Kojetín. Milá 
akce pokračovala hraním 

stolních i pohybových 
her a v závěru vydařené-
ho odpoledne si mládež 
připila dětským šampaň-
ským. „Dětská hasičská vý-

roční schůze se koná pravi-

delně od roku 2009, nebyla 

pouze v covidových letech 

2021 a 2022,“ konstatoval 
Šimeček.

Sabina Motrincová

drůbeží došlo v pondělí 2. 
ledna a jen o dva dny poz-
ději již na zasažené farmě 
došlo k likvidaci celého 
velkochovu, čítajícího asi 
tisíc krůt v jateční hmotnos-
ti a dvanáct tisíc brojlerů. 
V úterý 3. ledna došlo záro-
veň v Sedlčanech k zazna-
menání úhynu volně žijící 
husy divoké, u které byla 
nákaza taktéž potvrzena. 

Zásah, který nakonec 
trval prakticky celý den, 
začal v brzkých ranních 
hodinách, kdy do areálu 
farmy najela asi desítka 
vozidel hasičů, kteří při-
vezli i speciální kontejnery 
na likvidaci ptáků. Na mís-
tě samotném byla také 
skupinka veterinárních 
specialistů a další odbor-
níci, příjezdové cesty byly 
uzavřené a na místech 
hlídkovala policie. Akce se 
účastnili jak profesionální 
hasiči z Příbrami a Sedl-
čan, tak také dobrovolní 
hasiči ze Sedlčan a Koso-
vy Hory. Mezi hasičskými 
profesionály nechyběli ani 
specialisté ze Záchranného 
útvaru z Hlučína. Přítomni 
byli i úředníci odboru ži-
votního prostředí z MěÚ 
Sedlčany. 

Co všechno bylo na mís-
tě potřeba zajistit popisují 
ve své zprávě středočeští 
hasiči, kterým na místě 
velel ředitel příbramské-
ho územního obvodu 
plukovník Tomáš Horvát. 
„Samotný zásah v místě 

nakaženého chovu spočí-

vá v provedení průzkumu 

a uzavření celého místa 

mimořádné události. Ve-

litel zásahu dále stanovil 

nebezpečnou a vnější zónu 

s určením vstupů a výstupů 

pro zásah složek integrova-

ného záchranného systému 

a všech dalších spolupra-

cujících osob. Následná 

Ptačí chřipka udeřila 
na Sedlčansku 
ve velkém: na farmě 
v Kosově Hoře 
zasáhla velkochov

likvidace chovu, vyklízení 

objektu, zajištění dezinfek-

ce osob a techniky a prove-

dení závěrečné dezinfekce 

objektu nakaženého chovu 

probíhá v souladu s pokyny 

orgánů veterinární správy,“ 
uvedla Dagmar Zemanová, 
tisková mluvčí HZS Středo-
českého kraje.

Na základě popsaného 
případu došlo následně 
Státní veterinární správou 
k vyhlášení tzv. uzavřené-
ho pásma, které se skládá 
z pásma ochranného (ze-
jména katastrální území 
Sedlčan a Kosovy Hory) 
a pásma dozoru (asi čty-
řicet menších okolních 
obcí). Jedním z důsledků 
tohoto vyhlášení je mimo 
jiné povinný soupis chova-
né drůbeže a ptáků na da-
ném území, který musí 
obce zajistit od chovatelů. 
Pro chovatele platí povin-
nost držet chované ptac-
tvo striktně v uzavřených 
budovách, mimo možný 
kontakt s volně žijícími ptá-
ky nebo zvýšit hygienická 
opatření v rámci chovu, 
a to zejména při vstupech 
a výstupech z hospodář-
ství. Seznam povinností je 
však znatelně obsáhlejší 
a v celém znění může ve-
řejnost najít veterinární 
opatření na webových 
stránkách Státní veterinár-
ní správy a šíří jej také 
jednotlivé obce. V případě 
porušení nařízených opat-
ření hrozí fyzickým oso-
bám pokuta až do výše 100 
tisíc korun, podnikajícím 
subjektům až dva miliony 
korun. Případné škody, 
respektive náhrady nákla-
dů a ztrát, které vzniknou 
v souvislosti s mimořádný-
mi opatřeními veterinářů, 
posuzuje a na základě žá-
dosti vyřizuje Ministerstvo 
zemědělství. 

Tomáš Vašíček

ace v ekonomické rovině 
a mohli bychom se vrátit 
k žití v reálném světě. Tím 
reálnem mám na mysli žití 
ve společnosti, jejíž chod 
je založen na principech 

zděděných po našich před-
cích, a nikoliv na přáních 
úzké skupiny vyvolených, 
která udává směr konání 
spíše ve prospěch svých 
zájmů než celku.

2. V letošním roce nemá 
město Sedlčany ve svém 
plánu žádnou velkou in-
vestiční akci. Větší akce se 
plánují s určitým časovým 
předstihem, takže v této ro-
vině se nejprve musíme roz-
hodnout, do jakých projek-
tů chceme v dalších letech 
investovat. Vzhledem k sou-
časné ekonomické situaci 
je potřeba tyto věci dobře 
promýšlet a z různých návr-
hů vybírat ty nejdůležitější. 
V rámci menších akcí bych 
se v letošním roce rád za-
měřil na opravu majetku 
města a v rámci komunikací 
na opravy chodníků.

3. Při hodnocení našeho 
stávajícího pana preziden-
ta bych asi nebyl zcela ne-
stranný, proto jeho končící 
éru nebudu komentovat. 
Pouze uvedu, že vyznávám 
pravidla demokracie, a pro-
to jej respektuji jako každé-
ho zvoleného zástupce naší 
země. A jakého bych si přál 
prezidenta? Určitě moud-
rého, spravedlivého a hlav-
ně takového, který dokáže 
občany své země oslovit 
v široké rovině a bude jim 
příkladem svých chováním 
a jednáním, dokáže lidi 
nadchnout pro společnou 
věc, a nikoliv společnost 
rozdělovat. A také bych si 
přál, aby to byla osobnost, 
která je v produktivním 
věku a dokáže na svou stra-
nu strhnout i mladší gene-
raci, která je budoucností 
našeho dalšího žití.         -red-

Termíny dalších 
schůzek seniorů jsou 
naplánovány

Šimeček letos skončí 
s vedením mladých 
hasičů

Trenér Dušan Šimeček
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JESENICE Do nového roku 
vstoupili členové TJ Sokola 
Jesenice výroční členskou 
schůzí, která se konala 
ve společenském sále spol-
kového domu. Bilancování 
fotbalového roku 2022 se 
ujal předseda výkonného 
výboru Stanislav Beneš. 
Připomněl nejdůležitější 
události minulého roku. 

„Jen málo fotbalových 

oddílů z Příbramska se dnes 

může pochlubit tím, že ob-

sazuje soutěže ve všech 

věkových kategoriích. Ani 

naše spolková kronika 

v průběhu 52 let tento údaj 

nezaznamenala,“ uvedl 
mimo jiné Beneš a pokra-
čoval: „Tréninkové činnosti 

a soutěžní zápasy našich 

mužstev přináší extrémní 

zátěž na trávník fotbalové-

ho hřiště a neumožňují jeho 

regeneraci. Je před námi 

tedy naléhavý úkol vybudo-

vat novou tréninkovou plo-

chu s umělým či travnatým 

povrchem.“

Od Národní sportovní 
agentury obdržel TJ Sokol 
dotaci 175 770 Kč na pro-
voz mládežnických druž-

stev a na údržbu sportovní-
ho areálu. Ta byla využita 
na letní soustředění mlá-
dežnických družstev, do-
pravu k zápasům, doplně-
ní výstroje, úhradu energie 
a na údržbu hřiště a kabin. 

„Ve spolupráci s OFS 

Příbram jsme uspořáda-

li turnaj malých forem 

v kategorii minifotbal pro 

začínající fotbalisty. Nej-

mladší fotbalisté předved-

li divákům spoustu fotba-

lových soubojů a gólů. 

O vynikající úspěch jese-

nické žákovské kopané 

se postarali starší žáci – 

vybojovali titul okresního 

přeborníka,“ připomněl 
předseda výboru.

Podzimní tabulky okres-
ních soutěží potvrdily, že 
jesenická mužstva měla 
dobrou formu. Patří jim 
horní příčky fotbalových 
tabulek – muži jsou na 3. 
místě, starší žáci drží 2. 
místo a mladší žáci jsou 
na 1. místě. 

„Naše tři podané žádosti 

o dotace byly úspěšné. Zís-

kané fi nanční prostředky 

využijeme na zajištění ce-

loroční sportovní činnosti 

mládežnických mužstev 

a jejich materiální vyba-

vení,“ doplnil Stanislav 
Beneš. „Zajistíme instalaci 

automatického zavlažová-

ní travnaté plochy fotba-

lového hřiště, zhotovení 

nového oplocení podél 

potoka protékajícího okolo 

fotbalového hřiště, nového 

povrchu asfaltového kurtu 

a jeho rozšíření.“

Po diskuzi ke zprávě 
o činnosti se uskutečnila 
volba nového výkonného 
výboru. Předsedou TJ So-
kol Jesenice byl zvolen Mi-
roslav Hrstka mladší.

František Vávra

na faře každý pátek svoje 
schůzky.

Zdravotnického 
materiálu a léků 
není nikdy dost

Koordinátorkou sbírky 
byla počtvrté Jaroslava 
Švejdová, která má na sta-
rosti rovněž administrativu 
i praktické potřebné věci, 
jako je například oslove-

ní koledníků, a proto má 
na tuto svoji činnost něko-
lik pomocníků z farnosti. 
„Loni se jednalo z důvodu 

omezení o směsici online 

koledování a chození s ka-

sičkami. Nechtěli jsme lidi 

příliš obtěžovat v jejich do-

mácnostech, ale přesto se 

vybrala velice slušná část-

ka,“ vrátila se o rok zpět 
Jaroslava Švejdová a do-
dala, že většina výnosu je 
vždy použita pro sedlčan-
ský Domácí hospic Křídla. 
Konkrétně na nákup zdra-
votnického materiálu, léků 
a kompenzačních pomů-
cek. Část výnosu je určena 
také na různé charitativní 
projekty a na pomoc li-
dem, kteří to potřebují.

Kde máte toho 
třetího?

Do ulic Sedlčan tento-
krát vyrazilo pět skupin 

Tři králové se činili, a nevadilo, že 
občas vyrazili do ulic jenom dva

koledníků, ale protože je 
v těchto dnech hodně dětí 
nemocných, museli si v te-
rénu vystačit někdy i krá-
lové dva. O víkendu na je-
jich koledování navázala 
rodina Švejdova a připojili 
se i další děti z farnosti se 
svými rodiči a staršími 
kamarády. V jedné ze sku-
pin, na kterou nemohli lidé 
volat „co ty černej, stojíš 
vzadu, vystrkuješ na nás 

bradu“, koledovaly dvě 
středoškolačky ze Sedlčan 
Markéta Junková a Anna 
Procházková.  Zatímco 
Markéta chodila koledovat 
podruhé, pro Aničku se 
jednalo o premiéru. Jejich 
rajón byl kolem Petrklíče 
a bytovky studentky ob-
cházely skoro dvě hodiny. 
Dívky se svěřily, že lidé se 
často ptali, kde mají tře-
tího, toho umouněného, 
a jeden z dárců jim řekl, 
že šel asi z hospody a ještě 
nedorazil.

Připojila se 
i Luční kvítka

„Když jsme obcházeli 

paneláky na Severním sídli-

šti, otevřela nám paní, která 

nám řekla, že nám nemůže 

více dát, a vysypala do ka-

sičky tolik drobných, že 

v nich bylo možná až de-

vadesát korun,“ doplnila 

s úsměvem další koledni-
ce ze sedlčanské farnosti, 
Marie Soukupová, která 
při koledování také ně-
kdy hraje na fl étnu a cho-
dí společně s Miloslavou 
Šimkovou. Minulý týden 
Marie chodila na koledu 
v pondělí, ve středu, v so-
botu, a protože za tyto tři 
dny získala spoustu zážit-
ků, přidala k dobru ještě 
jeden. „Na schodech jedno-

ho z paneláků nás dohnal 

pán, který nemluvil plynně 

česky. Řekl nám, že teď 

tady bydlí a že u nich právě 

začínají Vánoce. Dodal, že 

je rád, že nás vidí a že nás 

slyšel hrát a zpívat, ačkoliv 

prožíváme vánoční svátky 

jinak než on.“

V pátek koledovaly také 
děti z komunitní školky 
spolku Luční kvítka. Jeho 
členkou je švagrová Jaro-
slavy Švejdové, která s dět-
mi koledovala na Novo-
městském náměstí. Sbírky 
se konají rovněž v Kosově 
Hoře, Jesenici, Počepicích, 
Příčovech, Luhách a Pro-
senicích. Přispět lze až 
do 15. ledna také do sta-
cionárních kasiček v In-
formačním centru Sedlča-
ny, v městské knihovně 
a po konání mší svatých 
ve farních kostelech.

David Myslikovjan

Tři králové se po koledě sešli na sedlčanské faře.

Jeseničtí 
fotbalisté mají 
dobrou formu
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SEDLČANY Organizace Jeden svět 
na školách uspořádala v prosinci 
celorepublikové studentské volby. 
Studenti od 15 do 19 let se mohli 
zúčastnit voleb a „nanečisto“ si zvo-
lit prezidenta. Vše se konalo jako 
u opravdových voleb, studenti dosta-
li hlasovací lístek, vyplnili ho za plen-
tou a vhodili do hlasovací urny.

Z celkového počtu 301 studentů, 
kteří mohli volit, se jich voleb zúčast-
nilo 242. Studentské volby v sedlčan-
ském GaSOŠE suverénně vyhrála Da-
nuše Nerudová se ziskem 53 % hlasů 
před druhým Petrem Pavlem, který 
získal 26 % hlasů. Třetí Andrej Babiš 
získal 7 % hlasů a zbylých 14 % si roz-
dělili ostatní kandidáti.

Hlavní organizace se chopila třída 
4. G. Sestavili volební komisi i pořadí, 
ve kterém třídy volily. „Všechno bylo 

dobře připravené. Myslím, že bylo 

dobré si zkusit volit, ale bylo by uži-

tečné, aby nás někdo s kandidáty blí-

že seznámil, než půjdeme volit,“ říká 
studentka ze sexty Rozálie Matouš-
ková. „Studentské volby jsou velmi 

důležité, a to zejména z toho důvodu, 

že otevírají ve školách téma politiky, 

které bylo dříve dle mého názoru do-

cela tabu. Tím se zlepšuje i politická 

gramotnost a odhodlanost budoucích 

mladých voličů se voleb účastnit, což 

může v budoucnu naší zemi velmi 

pomoci,“ myslí si studentka ze třídy 
oktávy Soňa Moulíková. Studentka 
septimy Erika Hochmaulová říká, že 
je zajímavé vidět výsledky voleb stu-
dentů a porovnat je s výsledky od re-
álných voličů. „Také jsem si alespoň 

mohla vyzkoušet, jaké to je se oprav-

du pro někoho rozhodnout a volit.“

První kolo skutečných prezident-
ských voleb se bude konat v pátek 
13. a v sobotu 14. ledna. Takže se již 
brzy dozvíme, jak se budou lišit jejich 
výsledky od výsledků voleb studen-
tů GaSOŠE Sedlčany.         Filip Špale

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 000 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.            2/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.            3/23 

Koupím starou maringotku, může být 
i vojenská, nabídněte. Tel.: 725 635 825. 4/23 

Prodám funkční vyčištěný stolní po-
čítač HP 100-300 NC (Intel Celeron G1620 T, 
2,4 GHz, 4 GB RAM, 500 GB HDD, Windows 
10), vhodný na účetnictví, kancelářské prá-
ce, internet. Cena 900 Kč. Zdarma navíc: 
monitor, klávesnice, myš, reproduktory. 
Foto mailem. Tel.: 774 414 225.             5/23

Nabízím brigádu na pozici 
POMOCNÍK 
VEDOUCÍHO 

BORŮVKOVÉ FARMY 
SKRÝŠOV 

v měsících červenec, srpen a září
Vhodné pro studenta i důchodce, 

dobrý výdělek
Více na tel.: 723 462 896

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery DRAŽICE, TATRAMAT, 
 AEG, MIRAVA
 kompletní sortiment KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
 Grundfos, Sigma, Pedrolo, Dab
 i domácí vodárny týchž značek
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
 DAKON, SLOKOV, VIADRUS, 
 PROTHERM, KOVARSON, 
 BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

ZPRAVODAJSTVÍ

Sedlčanska opět vezmou za srdce: 
ať už je to zdejší líbezná krajina nebo 
detail přírody v makru, staré maši-
ny, lidé, dospělí i půvabná miminka. 
Lze si taky prohlédnout, jak vypadá 
historická technika resinotypie.

K uvolněné atmosféře verni-

sáže přispívá tentokrát i řádka 
neznámých hostů. Ukáže se, 
že jsou protagonisty nového 
tématu autora, jehož tvorbu už 
dlouho známe. Ale více pro-
zradit nemůžeme, poněvadž 
potřebujete osobně zažít to 
překvapení, až sami uvidíte fo-
tografie, které byste od něj jak-
těživo nečekali.

Do rukou vystavujících jdou 
v závěru jako vždy malé pozor-
nosti z rukou Blanky Tauberové, 
letos jsou to pavoučci pro štěs-
tí. Hlasitě vyslovená obava ně-
kterého z dětí, že „snad nejsou 
živí“, vzbudí vlnu smíchu.

Výstavu FotoFlegmatici Sedl-

čany počtrnácté představuje 
knihovna na svých stránkách slo-
vy jedné ze zakladatelek klubu: 
„Celé fungování je takové mírně 

fl egmatické, založené ale na vel-

kém přátelství a specifi ckém humo-

ru, což dokazují každoroční ledno-

vé vernisáže.“ 
Výstava potrvá do 1. února.

Iva Fišerová

Když sedlčanská 
knihovna praská ve švech

KRÁSNÁ HORA NAD VLTAVOU Pří-
domek „nad Vltavou“ získalo 
město ve 20. letech minulého 
století proto, aby bylo možné 
jej odlišit od stejnojmenné obce 
na Vysočině. Ačkoliv Krásnou 
Horou řeka Vltava neprotéká, 
nyní se jí českého veletoku do-
stalo alespoň prostřednictvím 
výstavy v místní galerii. Od pro-
since lze navštívit v budově 
krásnohorského městského úřa-
du výstavu Vltava – proměny 
historické krajiny. 

Návštěvníci výstavy si mohou 
prohlédnout tři interaktivní 3D 
modely přehrad Vltavské kaskády 

a přilehlých vesnic. Konkrétně se 
jedná o modely tří největších pře-
hrad – Orlíku, Slapů a Lipna I. Mo-
dely byly vytvořeny na pražském 
ČVUT. V expozici krásnohorské 
galerie se na několika panelech 
dočteme nejen o významu, či 
výstavbě přehrad, ale například 
i o vorařské tradici, která je s re-
gionem úzce spojena. Zhlédnout 
lze i několik historických foto-
grafi í a pohlednic. Celá expozice 
je doprovázena leteckými sním-
ky Vltavy od jejího pramene až 
po Štěchovice. Výstavu je možno 
navštívit do 10. března. 

Barbora Kulandová

Zájem o tvorbu projevovali opravdu všichni. Foto: Lucie Košinarová

Krásná Hora a její 
Vltava

Ve studentských prezidentských 
volbách na gymnáziu 
a na obchodní akademii suverénně 
vyhrála Danuše Nerudová
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11.

13. 

11.

20. 

11.

27. 

11.

4. 

12.

10. 

12.

1. 

1.

8. 

1.

OBEC

Dublovice 0 0 1 0 2 3 2 2

Hřiměždice 0 0 0 0 1 1 1 2

Jesenice 0 0 0 0 0 0 1 0

Kamýk nad Vltavou 2 1 1 1 1 1 1 2

Klučenice 0 0 0 0 0 0 0 0

Kňovice 1 0 0 0 1 1 1 1

Kosova Hora 1 0 1 0 3 3 3 3

Krásná Hora nad Vltavou 2 1 1 1 5 6 5 5

Křečovice 0 0 0 0 3 3 2 2

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 0 0 1 1 1 1

Nalžovice 1 1 1 1 1 1 2 1

Nedrahovice 1 1 1 1 0 0 0 0

Nechvalice 1 1 1 1 1 1 1 2

Osečany 0 0 0 0 1 1 1 1

Petrovice 1 1 1 1 4 4 3 3

Počepice 0 0 0 0 0 0 0 0

Prosenická Lhota 2 0 0 0 0 1 0 0

Příčovy 0 0 0 0 0 0 0 0

Radíč 0 0 0 0 2 2 2 2

Sedlčany 7 8 9 7 19 22 19 18

Sedlec-Prčice 2 2 2 2 6 7 6 7

Solenice 0 0 0 0 1 1 1 2

Svatý Jan 0 0 0 0 1 1 2 1

Štětkovice 0 0 0 0 0 0 0 1

Vojkov 0 0 0 0 7 7 7 7

Vrchotovy Janovice 0 1 0 0 6 6 6 6

Vysoký Chlumec 0 0 0 0 3 3 3 3

Zduchovice 1 1 1 1 0 0 0 0

Celkem 22 18 20 16 69 76 70 72

SEDLČANY Stejně jako při volbách 
prezidenta České republiky před de-
seti a pěti lety měli žáci a zaměstnan-
ci Základní školy Propojení možnost 
zúčastnit se, pokud měli zájem, žá-
kovských prezidentských voleb, ten-
tokrát ve čtvrtek 5. a v pátek 6. ledna.

Účelem žákovských voleb je při-
měřeně k věku žáků (žáci 4. až 9. 
ročníku) jejich příprava na občan-
ský život, k němuž patří možnost jít 
k volbám, jakožto základní princip 
demokracie. Poznají také dvouko-
lový systém prezidentských voleb 
v ČR a seznámí se s dalšími souvis-

lostmi voleb (volební kampaně a je-
jich financování, volební průzkumy, 
spojitost politiky s médii, nástroje 
používané k přesvědčování voličů 
kandidátů, význam vlastní aktivní 
účasti). Snahou školních voleb je 
tedy pomoci vychovat aktivního, 
sebevědomého a zodpovědného 
občana.

A jaké jsou výsledky 1. školního 
kola? Při volební účasti 80,5 % opráv-
něných voličů s velkým odstupem 
do 2. kola školních voleb postupují 
Danuše Nerudová se 126 hlasy a Petr 
Pavel se ziskem 101 hlasů.       -propoj-

REGION Počet prokázaných po-
zitivních případů nákazy koro-
navirem v našem regionu stoupl 
pouze o dva. Stále je osm obcí 
bez nákazy, i když z této katego-
rie vypadly Štětkovice a naopak 
se do ní dostala Jesenice.

V devatenácti obcích je stav 
stejný, jako tomu bylo před týd-
nem. K nárůstu došlo v Hřiměž-
dicích, Kamýku nad Vltavou, 
Nechvalicích, Sedlci-Prčici a So-
lenicích. Naopak pokles sledu-
jeme v případě Jesenice a dále 
v Nalžovicích, Sedlčanech 
a Svatém Janu.

Obec s rozšířenou působ-
ností Sedlčany měla v nedě-
li 8. ledna 51 aktivní případ, 
což je o jeden méně, než tomu 
bylo o týden dříve. V přepo-
čtu tu byli 2,32 nakažení na ti-
síc obyvatel. Opět na tom bylo 
trochu hůře Příbramsko s 3,05 
nakaženými na tisíc obyvatel. 
V neděli tady bylo 214 naka-
žených. Nejtmavší barvu má 
na mapě Voticko se 71 aktivní-
mi případy. V přepočtu na ti-
síc obyvatel tu bylo téměř 5,7 
nakažených.

Olga Trachtová Hadáčková

SEDLČANY Výstava Pro mě za mě 
Lenky Feldsteinové a Lenky Faltej-
skové, která byla v Městském muzeu 
Sedlčany k vidění po celé adventní 
a sváteční období, byla zakončena 
v pátek 6. ledna, na svátek Tří králů. 
Obvykle se exponáty a panely v da-
ném termínu odinstalují a pokračuje 
se dalším programem, tentokrát však 
závěr výstavy dostal slavnostní po-
dobu autorského čtení s hudebním 
doprovodem.

„Tahle výstava vznikla jako ta-

ková záměna, proto jsme si i hráli 

s tím názvem Pro mě za mě, protože 

původně tady měla mít výstavu kera-

mička Veronika Hejhalová, ale kvůli 

zdravotním problémům ji nemohla 

uskutečnit,“ vysvětlila Lenka Feld-
steinová, která dostala příležitost 
prezentovat svoji tvorbu místo Ve-
roniky. A k tomu přizvala fotografku 
a básnířku Lenku Faltejskovou, svoji 
dlouholetou kamarádku.

Při závěrečném večeru zazněly 

z úst autorky Lenky Faltejskové bás-
ně ze dvou jejích vydaných sbírek 
a z rozepsané třetí. Dotýkaly se témat 
poznání sebe sama, hledání, navazo-
vání a fungování vztahů, prchavých 
okamžiků štěstí a prožívání každo-
denních emocí. Vždy po několika 
básních proložil klarinetista Matěj 
Hájek mluvené pásmo improvizova-
nou hudbou.

Poslední báseň uvedla Lenka Fal-
tejsková zamyšlením: „Tahle je o od-

puštění. Ne všeho všem. Ale o odpuště-

ní sobě, na to hodně zapomínáme, ale 

je to důležité. Snadno se to řekne, ale 

když člověk tu myšlenku obemkne, 

uchopí a pochopí a opustí všechny 

věci, které na sobě nesnášel, které ho 

bolely a kvůli nimž si připadal slabý 

a nedostatečný, dojde mu, že každý 

je dokonalý právě tak, jak v tu danou 

chvíli je. Dokonalost totiž není v do-

sahování parametrů, stačí ji přijmout. 

A pro mě je tohle cesta ke štěstí.“

Pavel Žak

Voticko má 
největší hustotu 
pozitivních 
případů

Na Propojce postoupili 
do druhého kola prezidentských 
voleb Nerudová a Pavel

Dernisáž vánoční výstavy v muzeu

Lenka Faltejsková (vlevo) a Matěj Hájek
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SEDLČANY/SAÚDSKÁ ARÁ-

BIE V minulém čísle jsme 
se mohli radovat z prvního 
místa týmu MM Technology 
s řidičem Martinem Mací-
kem, navigátorem Františ-
kem Tomáškem a mecha-
nikem Davidem Švandou 
v první etapě letošní Rallye 
Dakar, o které organizátoři 
dopředu avizovali, že bude 
daleko náročnější, než 
předchozí ročníky.

A že je to pravda, se po-
tvrdilo hned při druhé eta-
pě, která vedla ze Sea Cam-
pu k městu Alula. Macík se 
svým týmem musel na trati 
několikrát zastavovat a řešit 
nečekané situace: „V začátku 

jsme nasadili tempo, trať byla 

plná kamení, jeli jsme v řeči-

štích. Nějaký šutr nám zničil 

zadní brzy. Ty nám začaly 

nonstop brzdit a rozžhavily 

pneumatiky, které postupně 

začaly ucházet. Museli jsme 

zpomalit, brzdy opravovat, 

gumy měnit. Kola byla úpl-

ně rozžhavená, matky nešly 

povolit. Rvali jsme je klíčem, 

na kterém jsme skákali, pro-

tože se nám během výměny 

propalovaly rukavice. Byla to 

síla. Naštěstí nás postupně do-

hnali kolegové z bivaku Kees 

Koolen a Claudio Bellina 

a každý nám jednu pneumati-

ku dal, za což jim děkujeme,“ 
popisoval etapu Macík v cíli 
s tím, že strach o auto jim 
pak nedovolil nasadit vysoké 
tempo a do cíle se tak dostali 
až za tmy.

Stíhací jízdu 
překazila velká 
voda

Mechaniky čekalo přes 
noc dost práce, aby se Mar-
tin, odhodlaný nastoupit 
další den ráno ke stíhací 
jízdě, mohl na auto spoleh-
nout. To ještě nikdo netušil, 
že zpestření letošního roč-
níku si kromě organizátorů 
připravilo také počasí. Úter-
ní rychlostní zkouška muse-
la být zkrácena o 70 km z pů-
vodně plánovaných 447. 
„Na začátku jsme nasadili 

tempíčko. Točili jsme pravou, 

levou, jelo se hodně v písku. 

A najednou díra v levé zad-

ní pneumatice. Ale David 

ji chvíli zvládal dofukovat. 

V tu dobu jsme začali dohá-

nět posádky před námi. Jely 

ve vláčku. Jednu po druhé 

jsme je předjížděli. Pak jsme 

ale už museli vyměnit nača-

tou pneumatiku a následně 

předjíždět znova, což se da-

řilo. Pomohlo nám, že Ferry 

s přehledem prokouknul ně-

kolik navigačních chytáků 

a všechny body trefi l napopr-

vé,“ vyprávěl Martin Macík.
Pak ale přijeli do deště. 

Nejdřív se museli popa-
sovat s velkými kalužemi, 
pak přijeli dokonce k řece, 
kterou vytvořila voda valící 
se z hor. V řece si naše po-
sádka všimla mimo jiné bu-
gin, které se odtud nemohly 
samy dostat. Rozhodli se 
tedy pro záchrannou akci, 
při které došlo i k poškození 
jejich Čendy. „Zůstali jsme 

tam viset v písku a museli 

znova vyjet vodou. Nakonec, 

když jsme odjížděli, Ferry 

zjistil, že nemá bod, který byl 

na druhé straně řeky. Takže 

znova do vody. Sebrat bod. 

Vrátit se přes řeku. Když jsme 

tam jeli potřetí, dali jsme ji už 

jen tak tak. Fakt drsný,“ po-
psal Macík.

Ani následující část etapy 
se neobešla bez komplikací: 
„Děsně se nám mlžilo přední 

sklo. Stěrače nestíhaly. Mate-

sovi jsme nejdřív hadříkem 

utírali na předním okně prů-

zor. Ale nebylo to nic moc. 

Tak jsme vzali fl ašku vody, 

udělali do ní díru a na okno 

jsme cákali. Což celkem zabí-

ralo. Ale postupně jsme začali 

mít dost vody i v kabině. Po-

vedlo se nám tak ale dohnat 

a předjet i Jardu Valtra a do-

razit do bodu, kde byl závod 

ukončen,“ popisoval navigá-
tor František Tomášek závěr 
etapy, v jejímž cíli byli nako-
nec první.

Třetí etapové 
vítězství

Po úterní jízdě pestré 
na netradiční zážitky vyrazili 
tým MM Technology do čtvr-
té etapy z prvního místa. 
A to jim patřilo také v cíli. „Je 

to tady Háil, písek s velbloudí 

trávou, pořád skáčete nahoru, 

dolů. Byly tu velké výjezdy. 

Hledali jsme trasu. Startovali 

jsme dnes zase jako první, 

takže jsme ostatním ukazo-

vali, kudy jet,“ popisoval na-
vigátor František Tomášek 
začátek etapy.

Pak nastaly komplikace: 
„Byla tam díra jako kráva. 

Skočili jsme si a ozvala se 

rána. Mysleli jsme, že bude 

po spojovačce. Ale dalo se jet 

dál,“ popisoval Martin Macík 
nebezpečný okamžik. Po té-
měř dvou stech kilometrech 
opatrné jízdy zjistili, že tím, 
co rána poškodila, jsou pera. 
Po jejich utažení mohli vy-
razit větší rychlostí. „Snažili 

jsme se, abychom nedoskako-

vali do brzd, nemuseli skákat 

do protivek, jeli jsme opatrně-

ji,“ říká Macík.
Díky středečnímu výko-

nu si polepšili i v celkovém 
pořadí, ve kterém se jim 
daří snižovat celkovou ztrá-
tu na přední příčky. V cíli 
ale zjistili, že jejich kamion 
má v písku větší spotřebu 
pohonných hmot, než oče-
kávali. „Málem nám došla 

nafta. Táta nám natankoval 

podle výpočtu, ale v tom 

písku Čenda žere víc, než 

by měl. Takže po dojezdu 

už svítíme červeně,“ hlásil 
Martin Macík v cíli.

Velbloudí tráva 
komplikovala 
5. etapu

Další den čekal všech-
ny posádky okruh u města 
Háil s 375 závodními kilo-
metry. Terén byl podobný, 
jako v předcházející etapě. 
Po rychlém startu odešel asi 
na 70 kilometru levý přední 
tlumič. To sice nebyla zá-
važná porucha, ale posádka 
díky tomu přišla o pohod-
lí. „Byly to fakt rány. Jeli 

jsme, jak jsme uměli v rámci 

možností. Snažili jsme se, 

abychom autu ani sobě nic 

neudělali a bez problémů 

doletěli do cíle. Nejhorší byly 

poslední desítky kilometrů. 

Nonstop skákání, nahoru 

dolů, doprava, doleva. Jsme 

omlácení ze všech stran,“ 
hodnotil v cíli Macík.

Sedlčanská posádka 
do něj dojela jako šestá 
a v celkovém pořadí si udr-
žela čtvrté místo. 

Šestá etapa byla 
náročná pro řidiče 
i navigátory

Třetí projel tým MM Tech-
nology cílem v šesté etapě, 
která vedla z Háil do Rijádu 
a čítala po zkrácení 357 zá-

vodních kilometrů. Celkově 
to znamenalo udržení čtvrté 
pozice. Trať vedla nejprve 
po písku, který byl po dešti 
mokrý, pak stále se zvětšují-
cími dunami a na konci pak 
velkými rozbitými dunami.

Nejnáročnější byl zá-
věr etapy: „Tam už to bylo 

na hraně. Některé duny jsme 

nemohli vyjet, takže jsme je 

různě objížděli a snažili jsme 

si poradit. Písek už byl hodně 

rozježděný. A najednou jsme 

potkali stádo velbloudů. Dnes-

ka nás to bavilo,“ popisoval 
v cíli navigátor František To-
mášek. „Navigace byla hodně 

těžká. František válel, krás-

ně trefi l dva fakt těžké body 

a pomohl nám tak předjet 

některé soupeře. Jen jednou 

jsme hledali a kroužili, jinak 

navigace výborná,“ chválil 
ho Martin Macík.

V závěru etapy ještě při-
šla jedna adrenalinová zá-
pletka: „V levotočivé mokré 

zatáčce nám to brutálně uk-

louzlo a dostali jsme smyk. 

Málem jsme se svalili ze 

skály. Snad to tam všichni 

vybrali ve zdraví,“ popsal 
okamžik David Švanda.

V cíli přišlo ještě jedno 
překvapení, protože počasí 
znemožnilo postavit bivak 
v Al Duwadimi. Následují 7. 
a 8. etapa byly organizátory 
prohozeny, zkráceny a vy-
hlášeny jako maratonské. 
Podle pořadatelů by tak měla 
být zachována dostatečná 
náročnost závodu. Týmy 
musely v noci připravit ne-
jen co nejlépe kamiony, ale 
také mnoho náhradních dílů.

Mimořádná 
maratonská vložka

V 7. etapě, která se jela 
v sobotu 7. ledna z Rijádu 
do Al Duwadimi, bylo 333 zá-
vodních kilometrů. Sedlčan-
ský tým ji absolvoval jako 
sedmý, na celkovém 4. místě 
to ale nic nezměnilo. Začátek 
etapy byl z jejich pohledu 
úspěšný, dařilo se jim staho-
vat ztrátu z počátku závodu. 
Mokrý písek pak jízdu zpo-
malil. Navíc následovaly ne-
příjemné průjezdy skalami 
a velké duny. „Sem tam jsme 

si dali triálek. Dorazili jsme 

také do krásných velkých 

dun, kde jsme se honili s Van 

Kasterenem. Nejdřív jsem je-

den kopec nevyjel já a musel 

jsem si znova najíždět, pak 

zase on. Bylo to náročné, ale 

zábavné,“ popisoval Macík.
Největší zádrhel nastal sto 

kilometrů před cílem: „Vlevo 

vpředu nám povolilo uchyce-

ní kabiny. Museli jsme vylézt 

ven a zjistit, jak jsme na tom. 

Strávili jsme tam nějaký 

čas, než jsme to zakurtovali. 

A pak jsme zbytek etapy doje-

li na půl, někdy i tři čtvrtě, ply-

nu. To znamená, když byla ro-

vina a nehopsalo to, tak jsme 

přidali, když byla trať uská-

kaná, museli jsme pomaleji. 

Tak jsme dorazili až do cíle,“ 
líčil komplikaci na trati. „Aby 

toho nebylo málo, předjel nás 

na silnici nějaký závodník, 

který na retardérech nebrzdí, 

odlítl mu od kol kámen a tre-

fi l nám přední okno. Přesně 

na prostředku je díra jako 

do vrat,“ doplnil ho František 
Tomášek.

V cíli byla zřízena zóna, 
kde mohli závodníci za po-
moci svých asistencí pro-
vádět nejnutnější opravy. 
Čas na ně byl ale omezený 
maximálně na dvě hodiny. 
Následná osmá etapa vedla 
zpět do Rijádu a měla 345 
závodních kilometrů. Sedl-
čanská posádka musela 
překonat štěrk, suché řeky, 
horská údolí, náhorní pí-
sečné plošiny náročné pro 
navigaci i písečné kaňony 
s několika dunami.

Martin Macík, František 
Tomášek a David Švanda si 
s ní ale poradili velmi dob-
ře. V jejím cíli byli první, 
v celkovém pořadí drželi 
stále čtvrtou pozici. „Tahle 

etapa byla hodně technic-

ká. Specifi cké bylo to, že 

jsme jeli z měkkých písků 

do úplných šutrů, takže Da-

vid musel ufukovat i dofuko-

vat pneumatiky,“ popisoval 
František. A Martin ho do-
plňoval: „Ze začátku jsem 

jel docela volnou, v dunách 

jsem nebyl tak rychlý, jak 

bych chtěl. Trošku pracovaly 

nervy, ale nakonec paráda.“

Následný program Daka-
ru měl po volném pondělí 
pokračovat podle původní-
ho plánu. My vás o něj samo-
zřejmě neochudíme v příš-
tím čísle Sedlčanského kraje.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Macíkův Čenda se na Dakaru drží na prvních příčkách



8 strana www.sedlcansky-kraj.czKALENDÁŘ

 KONCERTY, 
PLESY

 Vrchotice – Na Františku
14. 1. Lhotecký bál

30. ročník Lhoteckého bálu, 

pořádá DSO Včelákova Lho-

ta, hraje Hošna Band; 20:00

 Počepice – restaurace 
U Radešínka
14. 1. Hasičský ples

k tanci a poslechu hraje ka-

pela Klasik, tombola; 20:00

 Sedlčany – kult. dům
14. 1. Retro Dance Party

taneční disco party; 20:00

17. 11. Dvojkoncert

společný projekt písničkářů 

Ivo Jahelky a Miroslava 

Palečka; 19:30

 Sedlčany – Pohoda club
14. 1. DnB Night

hrají Dropamine Souls 

a Madbassbeatz; 21:00

 Petrovice – Obecní dům
20. 1. Školní ples

tradiční ples školy

 Křepenice
20. 1. Hokejový ples

k tanci a poslechu hraje sku-

pina Relax, tombola; 20:00

 Kosova Hora – Sokolovna
21. 1. Ples volejbalistů

k poslechu a tanci hraje 

kapela Repete; 19:00

 Votice – Sokolovna
21. 1. Hasičský ples

k tanci a poslechu hraje 

skupina Unigena; 20:00

 Kovářov
21. 1. Školní ples

k poslechu a tanci hraje 

kapela Ešner band

 Ředice – kulturní dům
21. 1. Hasičský ples

k tanci a poslechu hraje 

skupina Pohoda Team

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – kult. dům
Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

ZAHOŘANY Z myslivecké-
ho plesu, který pořádalo 
Myslivecké sdružení Hůr-
ka, si účastníci mohli od-
nést nejen pocit dobře pro-
žitého večera, ale při troše 
štěstí v tombole i parádní 

kousky zvěře. Úspěšným 
večerem v Zahořanech ne-
únavně provázela hudební 
skupina Relax, která doká-
zala taneční parket zaplnit 
hned v úvodu. 

Jana Motrincová

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila

Životní koníček

výstava obrazů a plastik 

Petra Kotršala; vernisáž 21. 

1. v 18:00

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Válka na Ukrajině

výstava fotografi í reportérů 

serveru Voxpot Majdy Slá-

mové a Vojtěcha Boháče; 

do 24. 2., vernisáž 12. 1. 

v 18:00

 Petrovice – knihovna
Michaela Burdová Pro-

šková: Prodejní výstava 

olejomaleb

obrazy zvířat a přírody 

od známé spisovatelky; 

do 31. 1.

 Sedlčany – knihovna
Fotofl egmatici Sedlčany 

počtrnácté

výstava fotografi í členů 

klubu; do 1. 2.

 PŘEDNÁŠKA

 Sedlčany – kult. dům
11. 1. Přežij cokoliv 

a kdykoliv

přednáška Amara Ibra-

hima, instruktora kurzů 

přežití; 19:00

 DIVADLO

 Sedlčany – knihovna
13. 1. Elling a Kjell

divadelní pátek s Našlose, 

komediální příběh; 19:00

20. 1. Havlovy hry

divadelní pátek s Našlose, 

jednoaktovky Ela, Hela 

a stop a Chyba; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
15. 1. Princezna se zlatou 

hvězdou

divadlo pro děti a rodiče; 

15:00

18. 1. Housle

komediální drama Dana 

McCormicka; 19:30

21. 1. Manželské země-

třesení

Divadlení spolek KRUH 

Dobříš uvádí komedii Táni 

Staffové; 19:00

 KINO

 Votice

11. 1. Princezna zakletá 

v čase 2

druhý díl české fantasy 

pohádky; 17:00

12. 1. A pak přišla láska…

česká komedie, drama; 

20:00

19. 1. Přání k narozeni-

nám

nová česká komedie; 20:00

25. 1. Kocour v botách: 

Poslední přání

animovaná komedie; 17:00

 Sedlčany
13. 1. Oběť

drama; 20:00

14. 1. A do kuchyně!

francouzské drama; 20:00

19. 1. PSH nekonečný 

příběh

český dokument, fi lmový 

klub; 20:00

20. 1. Zapomenutá země

historický fi lm; 20:00

21. 1. Srdce dubu

francouzský dokument; 20:00

22. 1. Princezna zakletá 

v čase 2

druhý díl české fantasy 

pohádky; 15:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
11. 1. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Rebel Sázava; 18:30

Rybníkáři – Rumola; 20:25

13. 1. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Rebel Sázava; 18:30

Novit Neveklov – HC Olbra-

movice; 20:25

14. 1. Pohárové utkání

HC Hrádek – Stará garda 

Štětkovice B; 14:45

HC Miličín – HC Žabáci 

Solopysky; 16:40

HC Domino – AHC Nový 

Knín; 18:35

15., 22. 1. Veřejné bruslení

14:00–16:00

15. 1. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – HC 

Čerti Křepenice; 16:30

HC Huroni Vršovice – HC 

Kňovice; 18:25

Rumola – HC Votice; 20:20

16. 1. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – 

Ševci Nový Knín; 18:30

Stará garda Štětkovice – TJ 

Slavoj Obecnice; 20:25

18. 1. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – Ryb-

níkáři; 18:30

HC Žabáci Solopysky – No-

vit Neveklov; 20:25

20. 1. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – HC 

River Boys Zvírotice; 18:30

HC Olbramovice – HC 

Hrádek; 20:25

21. 1. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice B – 

HC Miličín; 12:00

HC Čerti Křepenice – HC 

Kňovice; 14:00

21. 1. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany A – HC 

Rakovník B; 17:00

22. 1. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – 

DSK Daleké Dušníky; 16:30

AHC Nový Knín – HC Bu-

bák Chlum; 18:25

HC Domino – HC Huroni 

Vršovice; 20:20

23. 1. Pohárové utkání

HC Olbramovice – HC 

Miličín; 18:30

HC River Boys Zvírotice 

– Stará garda Štětkovice; 

20:25

25. 1. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – Rumola; 

18:30

HC Votice – Rybníkáři; 20:25

 Kosova Hora – Sokolovna
14. 1. Beer pong turnaj

 Sedlčany – sportovní 
hala GaSOŠE
21. 1. Závod RC modelů 

s vestavěným vodíkovým 

článkem

čtyřhodinový vytrvalostní 

závod; 9:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
11., 18. 1. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

13. 1. Listujeme s Literár-

ní prádelnou

vystoupení dětí z klubu 

Literární prádelna, navazuje 

Uhelná výtvarná dílna; 15:00

16. 1. Obtiskovací výtvar-

ná dílna

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

20. 1. Hrajeme loutkové 

divadlo

po divadle navazuje 

Pohádková výtvarná dílna; 

15:00

 Sedlčany – hvězdárna
13., 14. Pozorovací pro-

gram

18:00–21:00

 Sedlec-Prčice – Bouda 
bar
22. 1. Výroční okrsková 

schůze hasičů

výroční valná hromada 

hasičů okrsku Sedlec-Prči-

ce; 10:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

Z mysliveckého plesu nikdo 
neodcházel s prázdnou

Taneční parket se zaplnil hned.
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Tatran Sedlčany 
– SK Černošice B 
5:1 (0:0, 2:1, 3:0)
SEDLČANY V šestnáctém 
kole krajské hokejové sou-
těže skupiny Jih se v so-
botu 7. ledna střetl na do-
mácím ledě druhý Tatran 
s posledním, osmým tý-
mem tabulky. Přestože 
vstupoval do utkání v úlo-
ze favorita, který v před-
chozím vzájemném duelu 
v Černošicích dokázal 
svého soupeře poměrně 
jednoznačně porazit, byl 
tento zápas hodně dlouho 
vyrovnaný. 

Čekání na gól
Na první velkou šanci 

se čekalo až do 8. minuty 
hry, kdy domácí hokejisté 
zakončovali svoji akci ra-
zantní střelou z mezikruží, 
která však o fous minula 
tyč. O chvíli později ro-
zehrál Tatran přesilovku, 
více než minutu obléhal 
branku soupeře, ale nako-
nec se sám po nepřesné 
přihrávce vyhnal z útoč-
ného pásma. Černošice 
dlouho s odpovědí neotá-
lely. Jejich útočník se pro-
háčkoval ze středu hrací 
plochy až před Lukáše 
Hlaváčka, avšak ten jeho 
zakončení kryl. Ve 14. mi-
nutě putoval za katr další 
hráč hostí, Tatran přesi-
lovku opět nevyužil, a tak 
čekání na gól pokračovalo. 
Mohlo skončit dvě minuty 
před prvním klaksonem, 
jenomže ani několikaná-
sobný závar před bran-
kářem Černošic se skóre 
nepohnul.

Branka do šatny
Uplynula sotva půlmi-

nuta z druhé třetiny, když 
se útočník Černošic pro-
smýkl podél mantinelu 
a ne příliš prudkou stře-
lou po ledě z úhlu, která 
prošla do sítě Hlaváčkovi 
mezi betony, sedlčanské-
ho brankáře doslova na-
chytal na švestkách – 0:1. 
Domácí fanoušci se mohli 

poprvé radovat ve 24. mi-
nutě hry, kdy dostal Libor 
Bém přesný puk na ho-
kejku od Kryštofa Šva-
gra do volného prostoru 
v mezikruží a pohotovou 
střelou vyrovnal na 1:1. 

Za j ímavé  na  tomto 
utkání bylo, že ačkoliv ani 
potom se nezačalo skóre 
výrazněji hýbat, nouze 
o šance na obou stranách 
nebyla. Brankáři ale byli 
oporami svých týmů. 
V závěru třetiny sice Ta-
tran nevyužil svoji další 
přesilovku, avšak gólu se 
přece jenom dočkal. Pou-
hých jednadvacet vteřin 
před druhým klaksonem 
skóroval bekhendovou 
střelou po ledě z bez-
prostřední blízkosti Filip 
Černý. Byl to gól do šatny 
jako vyšitý.

Drama se 
nakonec 
nekonalo

Do třetí třetiny vstou-
pili lépe hosté a vyrov-
nání hned několikrát vi-
selo na vlásku. Zhruba 
po třech minutách se ale 
hra už zase vyrovnala, 
a navíc v čase 44.02 stře-
lou zápěstím ze středu 
kruhu zvýšil na 3:1 On-
dřej Mašek. Sedm a půl 
minuty před koncem 
přidal čtvrtý gól Tatranu 
bombou po ledě až téměř 
od modré Tomáš Spilka 
a v polovině této části hry 
zvýšil na 5:1 Filip Černý 
po přihrávce svého jme-
novce Vladimíra Černého. 
Vzhledem k dění na hrací 
ploše v posledních minu-
tách bylo zřejmé, že hos-
té budou nepříznivý stav 
otáčet jenom velice těžko. 
Zvlášť když vzápětí do-
mácí hokejisté začali hrát 
další přesilovku a svoje 
vedení si už tak dokázali 
pohlídat. 

V dalším kole soutěže 
se Tatran střetne v so-
botu 14. ledna s týmem 
HC Cvočkaři Hořovice 
na ledě soupeře. 

David Myslikovjan

PRAHA Přes čtyři hodiny 
trvalo v sobotu 7. ledna 
utkání dvanáctého kola 
3. ligy stolních tenistů 
skupiny A, v němž hrá-
či Tatranu chtěli potvr-
dit vítězství nad céčkem 
pražské Elizzy z domácí 
herny v závěru minulého 
roku. Sice už už sahali 
po třech bodech, ale na-
konec se museli spokojit 
s remízou.

TTC Elizza 
Praha C – Tatran 
Sedlčany 9:9

Nerozhodně skončily 
i úvodní čtyřhry, když 
na jednom ze stolů Pej-
ša s Faktorem neztratili 
ani set a Kocura s Drech-
slerem nezískali ani je-
den. Ve dvouhrách si 
téměř po celý zápas hos-
té udržovali mírný nás-
kok, domácí dotahovali 

a za stavu 7:9 vyhráli obě 
poslední dvouhry. V nich 
čtyřikrát bodoval Faktor, 
třikrát Pejša a jednou 
Drechsler. 

V tabulce má druhý 
Tatran nyní dvoubodový 
náskok na třetí Dobřany. 
Suverénem soutěže je 
SK Slavia Praha B, která 
zatím neztratila jediný 
bod. „Na Elizze odska-

kují míčky výš, než jsme 

zvyklí, nehraje se nám 

tam dobře, ale snažili 

jsme se s tím popaso-

vat,“ uvedl po návratu 
do Sedlčan vedoucí hráč 
Tatranu Radovan Faktor 
a dodal: „Měli jsme štěstí 

v úvodu zápasu a soupeř 

zase na jeho konci, takže 

remíza byla spravedli-

vá. Za domácí nastoupili 

mladí hráči, kteří trénují 

častěji než my, a je vidět, 

že se zlepšují. Na druhé 

straně byla znát zkuše-

nost moje a Karla Pejši, 

takže jsme se dokázali 

vyrovnat s jejich nátlako-

vou hrou.“ 

Ve třináctém a čtrnác-
tém kole soutěže se Tat-
ran střetne v sobotu 21. 
ledna s Šanovem a o den 
později s týmem El Niňo 
Praha E. Oba duely sehra-
je za stoly v soupeřových 
hernách. Tatranu tento-
krát bude chybět Rado-
van Faktor, který v tomto 
termínu odjíždí se svými 
žáky na hory, a pravděpo-
dobně ho nahradí Roman 
Kaucký.

David Myslikovjan

SEDLČANY V domácím pro-
středí Kulturního domu 
Josefa Suka se šachistům 
opět dařilo – ve třetím zá-
pase třetí vítězství. Tento-
krát to odnesl favorizova-
ný tým Sokol Hostivice A. 

První bod dne zazna-
menal Pavel Vohnout, kte-
rý soupeře nalákal na ot-
ráveného pěšce a soupeře 
za jeho sebrání potrestal 
nekompromisním úto -
kem. Zaslouženou remízu 
podepsali Jiří Mandovec 
a Pavel Kutil – 2:1. Výhru 
si připsal také Petr Ha-
velka, který využil slabé 
8. řady v táboře černého 
a Antonín Mandovec, jenž 
se ubránil útoku soupeře 
po oběti fi gury a následně 

uplatnil materiální převa-
hu. Čtvrtou a rozhodující 
výhru vybojoval Jan Sa-
dil, který pěkně vyhrál 
věžovou koncovku 5:1. 
Konečnou podobu výsled-
ku dala remíza na první 
šachovnici Miroslava Ka-
mlacha. 

Konečný výsledek ŠK 
KDJS Sedlčany A – Sokol 
Hostivice A 5,5:2,5. Díky 
tomu si šachisté Sedlčan 
upevnili pozici v první 
polovině tabulky díky 10 
bodům (tři výhry, jedna 
remíza a dvě prohry).

D r u ž s t vo  Š K  K DJ S 
Sedlčany B zasedlo pro-
ti DDM Příbram A. Jako 
první skončila partie na 4. 
šachovnici  ví tězstvím 

Františka Kváči a Sedlča-
ny vedly 1:0. Soupeř ale 
zvítězil na druhé šachov-
nici nad Josefem Kučerou, 
a bylo srovnáno. Dále zví-
tězil i na 3. šachovnici nad 
Jakubem Sadilem a vzal si 
vedení. Ani pátá šachov-
nice hájená Lenkou Kvá-
čovou pro domácí dobře 
neskončila. Remíza Pavla 
Sadila na první šachovni-
ci jen kosmeticky zmírnila 
celkovou prohru. Nakonec 
Sedlčany B – DDM Pří-
bram 1,5:3,5. 

V tabulce regionální 
soutěže – skupiny D patří 
béčku 7. místo z 9 účast-
níků za 5 bodů (jednu 
výhru, dvě remízy a dvě 
prohry).                     -pv-

Hokejisté přetlačili 
kurážného soupeře 
až v závěru mače

Odveta se povedla 
stolním tenistům 
jenom napůl

Domácí šachisté byli 
při chuti, odnesli to 
Hostivičtí
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SEDLČANY Na zimním sta-
dionu v pátek 6. ledna 
došlo v dlouhodobé sou-
těži amatérských hokejistů 
na oba souboje prvoligo-
vých týmů. V kvalitě i po-
čtem gólů předčil druhý 
zápas ten první.

Zvírotice se 
dočkaly až 
v závěru

V duelu Zvírotic s Obec-
nicí se v první třetině 
na ledě kupodivu poměr-
ně dlouho nic nedělo. 
V 7. minutě sice chlapci 
od vody rozehráli svoji 
první přesilovku, hned 
vzápětí druhou, ale přes-
tože si v úvodní početní 
výhodě vytvořili dvě slib-
né příležitosti, skóre se ne-
měnilo. Na konci třetiny si 
přesilovou hru vyzkoušela 
i Obecnice a byla úspěšná. 
Dvě minuty před klakso-
nem ranou po ledě k tyči 
z vrcholu jednoho z kruhů 
skóroval Jaroslav Střeska. 
Na další gól se čekalo až 
do poloviny utkání, kdy 

skóroval Václav Vylita. Tře-
tí branku dala Obecnice 
přesně devět minut před 
koncem druhé třetiny poté, 
co chlapci od vody přestáli 
oslabení. Autorem branky 
byl František Větrovský. 
Zvírotice se dočkaly sníže-
ní až v závěru mače, když 
nejdříve útočník Obecnice 
neproměnil svůj samostat-
ný únik a vzápětí jiskřičku 
naděje vykřesal Maxim 
Dudukin. Jenomže brzy 
kontroval Martin Kovács 
prudkou ranou z mezi-
kruží, která se odrazila 
do branky od tyče, a o osu-
du utkání bylo rozhodnuto.

Tříbrankové 
manko, žádný 
problém

Zatímco předchozí pr-
voligový duel začal opa-
trně, v mači Sázavy se 
Starou gardou se od první 
minuty střídala jedna rych-
lá útočná akce za druhou. 
A tak o šance nebyla nou-
ze. Štětkovice se ujaly ve-
dení v polovině 5. minuty 

zásluhou Jiřího Kahouna, 
jenomže uplynulo sotva 
dvacet vteřin, když využil 
zaváhání štětkovické obra-
ny sázavský Petr Pantofl í-
ček a s přehledem z místa 
těsně před brankovištěm, 
poté co klečící gólman 
po svých betonech odklou-
zal mimo tyče, do prázdné 
branky srovnal na 1:1. Šest 
minut před koncem první 
třetiny překlopil vedení 
na stranu Sázavy Vladimír 
Čapek. V závěru úvod-
ní části hry měla Sázava 
k dispozici přesilovku, 
a když do jejího konce chy-
běly pouhé čtyři vteřiny, 
po předchozím rozebrání 
obrany Staré gardy stře-
lou z bezprostřední blíz-
kosti zvýšil na 3:1 Milan 
Sýkora. Na začátku druhé 
třetiny dohrávala Sázava 
přesilovku z první části 
a po čtyřiceti vteřinách 
přidal Sýkora čtvrtý gól 
svého týmu. Po minutě 
kontroval bombou po ledě 
ze středu kruhu Marek 
Čeněk a teprve potom se 

brankostroj zastavil. Další 
gól padl až šest minut před 
koncem druhé třetiny, byl 
kontaktní, a vstřelil jej Lu-
káš Hlaváček. V závěru 
druhé patnáctiminutovky 
měly možnost hrát Štětko-
vice minutu přesilovku pět 
na tři, sice ji nevyužily, ale 
padesát devět vteřin před 
druhou sirénou přece je-
nom srovnal na 4:4 střelou 
z bezprostřední blízkosti 
Jiří Kahoun. Šest minut 
před koncem se povedl 
únik štětkovickému Micha-
lu Grinovi, který zakončo-
val přesnou střelou z úhlu 
po ledě k tyči a poprvé 
v tomto utkání dostal svůj 
tým do vedení. V poslední 
minutě hry Sázava riskla 
hru bez brankáře, ale 29 
vteřin před koncem inka-
sovala pošesté. Autorem 
gólu byl opět Grin.

Výsledky
1. liga: Zvírotice – Obec-

nice 1:4, Sázava – Štětko-
vice 4:6. Vede Obecnice 
s osmnácti body, druhá 

Sázava má bodů třináct 
a třetí Zvírotice dvanáct. 
Čtvrté Štětkovice jsou o tři 
body zpět.

2. liga: Domino – Kňo-
vice 5:1. V tabulce je 
první osmnáctibodový 
Chlum s pětibodovým 
náskokem na druhý tým 
AHC Nový Knín.

3. liga: Daleké Dušníky 
– Rumola 2:4, Ševci Nový 
Knín – Votice 6:7. První 
petrovická Rumola má 
už šestnáct bodů, druzí 
Rybníkáři jich nasbírali 
dvanáct a třetí Ševci z No-
vého Knína deset. Bodově 
se na ně už dotáhly díky 
vítězství ve vzájemném 
utkání Votice. 

4. liga: Solopysky – Hrá-
dek 8:0, Neveklov – Miličín 
5:9. Na konci minulého 
týdne měla první rezerva 
Štětkovic na svém kontě 
třináct bodů a za ní se se-
řadily hned tři dvanáctibo-
dové týmy v pořadí druhý 
Hrádek, třetí Miličín a čtvr-
té Solopysky.

David Myslikovjan

SEDLČANY V dlouhodo-
bém turnaji amatérských 
hokejistů, bojujících o Po-
hár starosty města, na sedl-
čanském zimním stadionu 
hrají pravidelně borci 
hned několika věkových 
kategorií. Aby ale v někte-
rém soutěžním utkání vyjel 
na led patnáctiletý brankář, 
to určitě běžné není.

V závěru uplynulé-
ho roku vychytal vítěz-
ství týmu Bubák Chlum 
4:1 nad Dominem Matěj 
Mašek z Dublovic, kte-
rý teprve nedávno osla-
vil patnácté narozeniny, 
a přesto se nezalekl mno-
hem zkušenějších soupe-
řů. Jak se mu proti nim 
chytalo, i to zaznělo v na-
šem rozhovoru.

Matěji, jak dlouho se 

věnuješ hokeji, kdo tě 

k němu přivedl a kde jsi 

s tímto sportem začínal?

H o k e j i  s e  v ě n u j i 
od svých deseti let, přivedl 
mě k němu můj táta Pavel 
Mašek. Začínal jsem tady 
v sedlčanském Tatranu, 

kde jsem poprvé nastoupil 
za tým mladších žáků. Co 
se týče soupeřů, potkávali 
jsme se například se Sla-
vojem Velké Popovice, HK 

Kralupy nad Vltavou, HC 
Příbram, HC Slovan Louny 
a dalšími.

Chtěl jsi být vždy 

brankářem, nebo jsi ně-

kdy nastupoval v obraně, 

případně v útoku?

Byl jsem si jistý od sa-
mého začátku, že chci být 
v brance. Do této chvíle 
jsem nikdy o svém roz-
hodnutí nepochyboval. 
Mým trenérem a zároveň 
velkou podporou je Michal 
Dudek, který je brankářem 
sedlčanského A týmu.

Jak se ti chytalo proti 

dospělým hráčům Domi-

na? Neměl jsi strach z je-

jich střel?

Proti hráčům Domina 
jsem necítil žádnou velkou 
nervozitu ani strach, pro-
tože v této sezóně trénuji 
se Sedlčanským A týmem, 
a tak jsem na tvrdší střely 
relativně zvyklý. Těším se 

na další zápasy v dresu Bu-
báku Chlum.

Sleduješ také špičkový 

hokej? 

Špičkový hokej sleduji, 
především českou extrali-
gu. Velice rád se podívám 
také na reprezentační zá-
pasy. Například teď jsem 
si nenechal ujít úspěšnou 
cestu za stříbrnou medailí 
našich hokejistů do dvace-
ti let na mistrovství světa 
v Kanadě.

Jakou školu studuješ 

po ukončení základní 

školní docházky a jaké 

máš další koníčky?

Nastoupil jsem na Střed-
ní průmyslovou školu 
v Příbrami, obor pozemní 
stavitelství a architektura. 
Mým dalším velkým koníč-
kem je fotbal, kterému se 
aktivně věnuji v týmu TJ 
Sokol Jesenice. 

David Myslikovjan

Hokejisté Zvírotic lídra soutěže nezastavili, 
Štětkovice druhý tým tabulky ano

V hokejovém pohárovém turnaji vychytal vítězství 
patnáctiletý brankář

Hokejový brankář Matěj Mašek
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V letošním prvním čísle Sedlčan-
ského kraje byl otištěn článek 
vzbuzující dojem, že zastupitelé 
v Sedlčanech nemají sociální cítě-
ní a o cenách vodného, stočného 
a poplatku za odkládání komu-
nálního odpadu pro rok 2023 se 
vůbec nediskutovalo. Jelikož jde 
o téma týkající se tisíců našich 
občanů, dovolím si k němu dopl-
nit několik informací.

Autor článku v úvodu konsta-
tuje, že opozice v zastupitelstvu 
vymizela, „a tak se poklidně 
a jednotně dá hlasovat o všem“. 
K tomu bych rád dodal, že záleží 
na úhlu pohledu. Tím, že jsme 
v Sedlčanech vytvořili širokou 
koalici, sice opozice v zastupi-
telstvu skutečně zmizela, výmě-
ny názorů se ovšem přenesly 
do rady. Pokud se na něčem ne-
shodujeme (a to se samozřejmě 
stává), diskutujeme tam, může-
me se třeba i o něčem přít, ale 
nemusíme pak dramatizovat 
jednání před veřejností. Na za-
sedání zastupitelstva je tím 
i více prostoru pro vyjádření 
přítomných občanů.

A nyní k otázce, jak se ceny 
stanovovaly. Rada města se schá-
zí zpravidla každé dva týdny 
a na několika jejích schůzích se 
nastavení cen velmi podrobně 
a široce diskutovalo. Prvním pro-
blémem je odpad. Podle nového 
zákona č. 541/2020 Sb. je každý 
povinen při své činnosti předchá-
zet vzniku odpadu a omezovat 
jeho množství. Když už nějaký vy-
tváříme, měli bychom jej co nejví-
ce třídit a teprve zbytek odkládat 
do popelnic pro odpad směsný. 
Je to jedna z mála činností, kterou 
může pro životní prostředí udělat 
každý z nás, chce to však více 
přemýšlení a střídmosti.

Místní poplatek za odkládání 
komunálního odpadu podle ob-
jednané kapacity je v Sedlčanech 
i po navýšení nastaven tak, že 
při čtrnáctidenním svozu je cena 
na letošní rok nižší než v letech 
2010–2021. To je bonus pro všech-
ny, kdo dokáží omezovat produk-
ci odpadu a třídit. Ale abychom 
byli konkrétní: v případě týden-
ního svozu tento poplatek v letoš-
ním roce činí 3 146 Kč na běžnou 
nádobu o objemu 110 litrů a v pří-
padě čtrnáctidenního svozu 1 573 

korun. Pro porovnání např. v Pe-
trovicích, kde je použit poplatek 
za obecní systém odpadového 
hospodářství (na občana), zapla-
tí čtyřčlenná rodina ročně 3 600 
korun (900 korun na osobu) bez 
ohledu na frekvenci vyvážení.

Podobně je tomu také v pří-
padě vodného a stočného. Cenu 
za vodné a stočné by měli hradit 
především ti, kdo tento systém 
využívají. Mnozí mají vlastní 
studny a jímky, jejichž provoz si 
také musí platit sami, 25 lokalit 
v našem městě není napojeno 
na čistírnu odpadních vod. Proto 
by nebylo spravedlivé, aby město 
za někoho platilo a za někoho ne.

Státní fond životního prostředí 
ČR zveřejňuje maxima sociálně 
únosných cen pro vodné a stoč-
né. Jsou stanoveny pro jednotlivé 
kraje a letos tato cena pro Středo-
český kraj činí 149,72 Kč/m3, pro 
nám blízký Jihočeský pak 141,18 
Kč/m3. Konečná cena ve výši 
124,52 Kč/m3 v Sedlčanech tak 
zdaleka nedosahuje těchto limitů.

Víme, že mnozí naši spo-
luobčané to v současné době 
po fi nanční stránce nemají jed-
noduché. Naše země se ale z po-
liticko-ekonomických důvodů 
ocitla v situaci, kdy nám – řečeno 
Rašínovými slovy – nezbývá než 
pracovat a šetřit. Pro závažné 
případy stát poskytuje příspěvek 
na bydlení na úřadu práce. Jestli-
že náklady na bydlení převyšují 
30 % příjmů rodiny (zahrnuje se 
i dodávka vody z vodovodů, od-
vádění odpadních vod a odvoz 
komunálního odpadu) je možné 
si o něj zažádat. V případě po-
platku za odkládání komunál-
ního odpadu také rada města 
schválila postup, podle kterého 
bude u lidí v prokazatelné nouzi 
rozhodovat o poskytnutí fi nanč-
ního daru do výše 600 Kč na rok 
a nemovitost.

Je jasné, že dražší voda a od-
pady nikoho nepotěší. Podstatné 
však je, že vodu máme a na roz-
díl od některých jiných obcí jí 
díky prozíravosti předchozího 
vedení máme dostatek. Není to 
samozřejmost. Buďme rádi, že se 
nyní můžeme dohadovat „pouze“ 
o správném nastavení ceny.

Ivan Janeček

starosta města Sedlčany

Investigativní novináři deníku Die 
Welt infi ltrovali hnutí Poslední ge-
nerace a zjistili, že jde o velmi dob-
ře organizovanou skupinu, která 
se nezdráhá najímat své podporo-
vatele za peníze. Na náborových 
seminářích vysvětlují zájemcům, 
že mají zajištěné štědré fi nancová-
ní od amerických neziskovek, a že 
jim za spolupráci mohou nabídnout 
smlouvu a plat.

Američtí bohatí kapitalisti si 
za tučnou sumičku koupí image 
a příslib neútočení. Tyto peníze, 
leckdy vydělané způsobem, který 
by pravověrným aktivistům neměl 
zrovna vonět, jsou pak použity 
na organizovaný boj, který se však 
z dobrých důvodů musí stále tvářit 
jako lidové hnutí. 

Vrchní šéfka berlínské policie 
Barbara Slowik uvedla, že během 
podzimu Poslední generace bloko-
vala dopravu na klíčových uzlech 
v Berlíně téměř každý den a při-
dělala tak berlínské policii spoustu 
práce. Zatím obvyklá praxe byla, že 
zatčený aktivista dostal v cele čaj, 
svačinu, pokecal s kamarády a ve-
čer byl propuštěn domů, aby druhý 
den mohl zase do „práce“. Pro anar-
chisticky laděné jedince je to skvělá 

možnost si každý den zařádit podle 
chuti, zachraňovat svět, a ještě za to 
dostávat zaplaceno.

Berlínské státní zastupitelství 
nyní přezkoumává několik podně-
tů, zda Poslední generace nesplňu-
je defi nici organizovaného zločinu 
podle německého práva. Jestliže 
někdo odmítá akceptovat demokra-
ticky přijatá rozhodnutí, cíleně plá-
nuje akce způsobující škody a pře-
kračující zákony, a navíc si najímá 
na tyto akce stafáž za peníze, už je 
tomu blízko.

Nemám vůbec nic proti spontánní-
mu protestu vůči chemičce, která vy-
pustí do řeky jed. V takovém případě 
můžeme přijmout romantizující před-
stavu ušlechtilého zápasu čistého 
mládí proti nespravedlnosti starého 
světa. Ovšem podobné organizované 
skupiny se občas „odkopou“ návrhy 
typu klimatického superministerstva, 
které by mělo ústavou dané právo 
veta nad všemi ostatními ministry 
i parlamentem. Tak nějak vypadá sen 
všech lobbistů. 

Jsem si jistý, že zblízka je to pro 
spoustu lidí autentická snaha o lep-
ší svět. Z většího odstupu to však 
není nic jiného, než starý dobrý boj 
o moc.                  Bohumil Vohanka

Pavel Fischer říká, že prezident 
má dodržovat ústavu, ducha naše-
ho nejvyššího zákona. Nejsou tam 
specifi kovány podrobnosti, jelikož 
tvůrci ústavy nepřipouštěli, že by 
si nějaký prezident po svém určité 
podrobnosti do ústavy vkládal.... 

Podle ústavy premiér navrhuje 
ministra své vlády a prezident jej 
jmenuje. Prostě vezme na vědomí 
a dá podpis. Koho by napadlo, že 
nejmenuje (i když líbit se mu nemu-
sí). Nemá pravomoc nutit premiéra, 
aby hledal jiného. Takovou hru hrál 
Miloš Zeman s Andrejem Babišem, 
když mu vnutil za ministryni spra-
vedlnosti Marii Benešovou. „Osví-
cený“ Zeman si vsugeroval, že když 
byl zvolen přímo lidmi, má pravo-
mocí poněkud více... Pokud vím, 
nejhorší bylo protiústavní jmenová-
ní úřednické vlády kamarádů v čele 
s Jiřím Rusnokem. 

K mému úžasu v hlasování k ne-

dávné debatě šesti takzvaných „ne-
volitelných“ prezidentských kan-
didátů vyhrál Jaroslav Bašta před 
Pavlem Fischerem… Vypovídá to 
o nás něco? Možná, že někteří voliči 
budou volit spíše jen podle svých 
emocí. O některém kandidátovi ne-
vědí nic, o jiném až moc.

Kdyby i další přímo zvolený pre-
zident měl v tak ctihodném úřadě 
předvádět podobné skopičiny jako 
ten stávající, bylo by to pro mnohé 
z nás už zdraví škodlivé. Vezměme 
k těm svým emocím také trochu 
rozumu a berme v úvahu, co kdo 
má za sebou. Jestli můj favorit ne-
lže a plní sliby. Ať nejsme zaskoče-
ni jako před pěti roky. Ať naopak 
za pět let můžeme říkat, že jsme 
měli správného prezidenta. Nesli-
boval, plnil povinnosti, pravomo-
ci spravedlivě použil, národ vedl 
a spojil. Amen (staň se).

Vladimír Roškot

R E A K C E  N A  Č L Á N E K

Jak se navýšily ceny 
vodného, stočného a odpadu 

v Sedlčanech

G L O S A

Přidejme ke svým emocím 
také trochu rozumu

K O M E N T Á Ř

Berlínská Poslední 
generace
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Výše uvedený slogan pod-

vědomě ctí každý lovec, 

který se vydává do džungle.

Ovšem měl by ho mít 

na paměti i ten, kdo se 

vydává do džungle novo-

dobé, tedy do obchodních 

řetězců. Číhají tam na něj 

nikoli anakondy a jaguáři, 

ale fígle.

Nazvěme je třeba takto: 

červené cedulky, malá pís-

mena, hvězdičky, miniatu-

ry, dvojníci.

Červené cedulky, ty jsou 

skoro všude. Označují sle-

vy, ale i „slevy“. „Slevy“ se 

jeví slevami, než člověk za-

pojí rozum. Ten mu řekne, 

že to, co už se chystal hodit 

do obrovského košíku, je 

levnější jen o dvě koruny, 

nebo že to samé zboží mají 

jinde levnější, a to i beze 

„slevy“.

Malá písmena, pokud 

byste je bez brýlí přečetli, by 

vám čistě z povinnosti sdě-

lila, že uvedená cena platí 

pouze při nákupu třech pro-

duktů. Vzali jste jen dva? 

Smůla. Máte stejný krám 

dvakrát, a ještě k tomu 

předražený.

Hvězdičky? Jó, tak ty 

jsem měla před očima 

z rozčilení nad jinými hvěz-

dičkami. To takhle vidíte 

v regálu docela hezkou 

bundičku jen za dvě stovky, 

a už pomýšlíte na konkrét-

ní osobu, které by udělala 

radost. Saháte pro výhodný 

kup, a pak vás šestý smysl 

donutí nasadit si brýle. A ej-

hle! Na cedulce je u ceny 

maličká hvězdička. Sjedete 

pohledem dolů, a tam je vy-

světlivka: Platí jen v pondě-

lí. Jenže ono je úterý!

Tady jde o princip. Ne-

snáším, když obchodník vy-

užívá slabin nakupujících. 

Už mu pak nevěřím. Z ná-

kupu nebylo nic.

Miniatury. „Jé, náš oblíbe-

ný nápoj je snad levnější?“ 

raduji se do doby, než ho vez-

mu do ruky. Je ho jen třetin-

ka místo obvyklého půllitru.

Obdobný fígl nazývám 

„svíčková“. Zjistili jsme, 

že někteří výrobci svíček 

posunuli dno do poloviny 

nádoby. Takže svíčka je 

v podstatě jen poloviční, 

aniž byste si toho v obcho-

dě všimli. 

O podobném zjištění mě 

informovala kamarádka 

u smetanových krémů pro 

děti. Jeden výrobce je po-

ctivý, druhý na nás hraje 

„svíčkovou“. Dítě dostane 

vlastně jen polovičku.

Což je tedy z mého po-

hledu vlastně možná i dob-

ře. Zanechám ironických 

poznámek a prozradím, že 

výrobci kosmetiky s obli-

bou používají dvojité dno. 

V kelímku je ještě jeden, 

podstatně menší.

No a dvojníci jsou nejspíš 

využíváni v reklamních 

letácích. Ovšem já to zjis-

tila i bez letáku: Uprostřed 

obchoďáku stál sloup z ba-

líků toaleťáku. (Ten potře-

buje každý, ať už vyznává 

jakýkoli výživový směr, 

viďte?) U sloupu poutala 

cena 42,90. A v každém ba-

líku osm rolí. Fajn, vezmu 

dva. Kormidluji obří vozík 

ke kase, když tu v regálu 

zahlédnu úplně stejný to-

aleťák, ovšem s cenou 99 

korun. Už se mi párkrát sta-

lo, že jsem až z pokladního 

lístku zjistila vyšší cenu, 

a tak jsem nebyla líná a za-

čala zkoumat rozdíly. Oba 

jsou od stejné značky, oba 

mají naprosto stejný obal 

se stejnou kytkou, oba mají 

osm rolí. Jenže v levnějším 

balíčku bylo na každé roli 

jen zhruba polovina papí-

ru. A pozor – oproti dřívěj-

ším zvyklostem se zvětšila 

ta středová trubička.

Nějak těch fíglů přibý-

vá…

Ještě že aspoň to jídlo si 

mohu kupovat „ze dvora“, 

nebo vyměňovat s přáteli-

-pěstiteli, nebo si ho mohu 

objednat od poctivých čes-

kých výrobců, kterých ještě 

pár zůstalo.

Ale pozor – furt ve stře-

hu se vyplatí být už nejen 

v obchoďáku. Někteří poli-

tici jsou v podstatě také ob-

chodníci a v české džungli 

se jim skvěle daří.

Hanka Synková

F E J E T O N

Furt ve střehu!

Překvapilo mě, že v neděli se 
v Otázkách Václave Moravce 
na ČT1 mluvilo převážně o ne-
dostatku léků, když do volby 
prezidenta zbývalo pět dní. 
To v Partii Terezie Tománkové 
na Primě bylo docela rušno, 
zejména kolem kandidáta SPD 
Jaroslava Bašty. Klára Dostálo-
vá za ANO tam nemohla zakrýt 
nervozitu svého hnutí. Bašta, 
zjevně veden k ostrému tónu, 
má jasný jeden bod. Jako pre-
zident podle článku 62 Ústavy 
ČR promptně zlikviduje Fialo-
vu vládu. Borec, pro mnohé 
favorit, ale komu tím asi může 
ubrat nemálo hlasů? Dostal 
tedy od Dostálové návrh, že by 
to měl vzdát a doporučit všem 
druhého kandidáta opozice.

Po poledni se pod okny pre-
zidenta Miloše Zemana na dru-

hém nádvoří Hradu pomalu 
trousili účastníci zvláštní akce. 
Šlo o shromáždění na výzvu 
spolku Milion chvilek pro demo-
kracii pod heslem Dotáhneme 
změnu – demokrat na Hrad. Po-
jali to jako loučení se Zemanem. 
Symbolicky vyhazovali jeho 
známé artefakty jako becherov-
ku, červené trenýrky, sovětskou 
vlajku... Spolu s některými zná-
mými hosty vyjadřovali přání, 
aby pokud možno do druhého 
kola prezidentských voleb po-
stoupili dva demokraté.

Večerní superdebatu ČT 
osmi z devíti prezidentských 
kandidátů zřejmě sledoval kaž-
dý, kdo se zajímá o volbu pre-
zidenta. Možná tam někomu 
chyběl Andrej Babiš (nebyla 
to ta obvyklá sranda, kdy chce 
každého hned komentovat), 

ale já myslím, že díky tomu se 
Martinu Řezníčkovi dobře mo-
derovalo. Potíže měl jen s Jaro-
slavem Baštou, který si místo 
odpovědi na konkrétní otázky 
dokola vedl svou. Brzy po zahá-
jení překvapil Karel Diviš, kte-
rý zaútočil na „svatou trojici“, 
která je přes různé škraloupy 
(dávné i nedávné) favorizována 
pro druhé kolo. Nejvíc překva-
pil Josef Středula, když na závěr 
přečetl prohlášení, že odstupu-
je a nedoporučil volit Babiše 
či Pavla. Za jedinou vhodnou 
osobu má Danuši Nerudovou. 
V dobrém světle se ukázal 
pohodový Karel Hilšer a jako 
diplomaté věcně připraveni se 
jevili Pavel Fischer a Petr Pavel. 
Oba mají pro prezidentování 
něco za sebou.

Vladimír Roškot

Česká republika je 
v posledních týd-
nech opředena šálem 
chřipek. A to hned 
několika. Momentál-
ně je spousta lidí ne-
mocných, potýkají se 
s typickými příznaky 
chřipky jako je bolest 
v krku, rýma, kašel či 
malátnost. 

Když ležíme doma 
s chřipkou a léčíme se, 
obvykle pijeme velké 
množství čaje, sna-
žíme se našemu tělu 
dodat dostatek vitamí-
nů a často si také do-
přejeme silný drůbeží 
vývar. Což mě přivádí 

na další téma, respekti-
ve další chřipku, a to tu 
ptačí. Bohužel už i náš 
region byl zasažen tím-
to onemocněním ope-
řenců, a tak se mnoho 
chovů, zejména drůbe-
že, musí vybít. 

Když si to v hlavě 
shrnu, přivádí mne to 
celé na jednu otázku. 
Jestliže budeme muset 
zahubit chovy drůbeže, 
z čeho si potom uvaří-
me onen silný drůbeží 
vývar, který je tak po-
třebný a často až zá-
zračný při léčbě lidské 
chřipky?

Barbora Kulandová

G L O S A

Chřipka je všude 
kolem nás

K O M E N T Á Ř

Pestrá předvolební neděle

Stali jste se svědky zajímavé 
události, či potkali mimořádného 

člověka? 
Dejte nám hned vědět!

E-mail: tisk@sedlcansky-kraj.cz
tel.: 774 414 225
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